

沪教版2024六年级英语上册期末模拟测试卷免费下载 打印（附答案）

听力部分（40分）

一、听录音，选出你听到的单词、短语或句子，将其编号写在题前的括号里。
念两遍。（每小题1分，共6分）

() 1. A. candy B. pizza C. vegetables

() 2. A. country B. countryside C. city

() 3. A. primary school B. middle school C. junior high school

() 4. A. South China tigers B. Chinese white dolphins C. African elephants

() 5. A. We should help and save animals.

B. We should recycle glass and paper.

C. We should be quiet in the cinema.

() 6. A. Did you know about your neighbor?

B. Did you know about your doctor?

C. Did you talk about your daughter?

二、听录音，选择恰当的答句。念两遍。（每小题1分，共5分）

() 1. A. Yes, I did. B. Yes, I do. C. No, I don't.

() 2. A. Breakfast is very important.

B. I had some bread and eggs.

C. I have some pie and milk.

() 3. A. I'd like to eat some dumplings.

B. I'd like to know about her hobbies.

C. Yes. I'd like to go around the world.

() 4. A. It's about a clever pig. B. The film is wonderful. C. I am very happy to see the film.

() 5. A. No colour or shape. B. No smell or taste. C. Both A and B.

三、听对话，根据对话内容选择最佳答案。念两遍。（每小题1分，共5分）

() 1. -- How was Kitty's holiday? -- _ _ _ _ _

A. It is bad. B. It was great. C. It was boring.

() 2. -- Is Sam's breakfast healthy? -- _ _ _ _ _

A. No, it isn't. B. Yes, it is. C. I don't know.

() 3. -- What did Mike do this morning? -- _ _ _ _ _

A. He played chess with his father.

B. He played volleyball.

C. He played chess with Amy.

() 4. -- Whose e-friend is from Canada? -- _ _ _ _ _

A. Peter's. B. Mary's. C. Peter's friend's.

() 5. -- Which film would they like to see this time? -- _____

A. *Police Story*. B. *Zootopia*. C. *Kungfu Panda*.

四、听一段话，根据录音内容将图片的字母代号按顺序写在横线上。念两遍。
(每小题1分，共5分)

A. 	B. 	C. 		
D. 	E. 			
1. _____	2. _____	3. _____	4. _____	5. _____

五、听一段话，根据录音内容选择最佳答案。念两遍。(每小题1分，共3分)

() 1. Tom lives in _____.

A. New York B. America C. Tokyo

() 2. Tourists like _____ in the capital city of Japan.

A. visiting tall buildings B. shopping C. eating sushi

() 3. -- Where is Nina from? -- _____.

A. Japan B. Africa C. The US

六、听一段话，根据录音内容判断下列句子正误，正确的写“A”，错误的写“B”。念两遍。（每小题2分，共10分）

- () 1. There are not so many snow leopards in China.
- () 2. The fur of snow leopards helps them hide because their fur is very thick.
- () 3. Snow leopards hunt for both big animals and small animals.
- () 4. There were many snow leopards in the past because they had lots of food.
- () 5. Today there are only about 50000 snow leopards in the world.

七、听写句子。念两遍。（每小题2分，共6分）

1.	<hr/> <hr/> <hr/> <hr/>
2.	<hr/> <hr/> <hr/> <hr/>
3.	<hr/> <hr/> <hr/> <hr/>

笔试部分（60分）

一、单项选择题。（每小题1分，共8分）

() 1. Mike is football player, but he can play trumpet very well.

A. \, the B. the , the C. a , the D. a , \

() 2. He's starting to cross, a car is coming.

A. and B. but C. or D. because

() 3. Helen Keller couldn't see and she hear.

A. couldn't B. could C. can D. can't

() 4. My uncle can Japanese.

A. say B. speak C. tell D. talk

() 5. She born in 1997.

A. is B. was C. were D. be

() 6. It's easy see the birds.

A. to B. for C. on D. in

() 7. I bought you this book America.

A. for B. about C. in D. to

() 8. What's the ?

A. things B. something C. matter D. wrong

二、读一读，选词填空。（每小题1分，共5分）

1. We should (plant /plants) more trees and keep the air clean.
2. — What (do/did) you do yesterday? — I stayed at home.
3. There (were / are) one hundred thousand people in the town ten years ago.
4. My cousin is naughty. He often (catches / catch) birds with his friends.
5. Would you like (to pick / pick) some apples in the countryside?

三、连词成句，注意大小写和标点符号。(每小题1分，共4分)

1. high/ keeps/ them/ it/ in the sky .
2. a lot of/ we/ from/ get/ trees/ things .
3. trees/ we/ stop/ should/ cutting down .
4. with/ Sam/ you/ play/ did/ last weekend ?

四、读一读，选一选。(每小题1分，共6分)

- A. Did you visit any museums in Beijing?
- B. It took three hours to get there.
- C. I like the science museum.
- D. How was your holiday?
- E. I saw many kinds of robots.
- F. Yes, we had lots of fun.

Lucy: Hello , Tim! 1.

Tim: It was wonderful!

Lucy: Where did you go?

Tim: I went to Beijing with my parents 2.

Lucy: Oh, that's far away. 3.

Tim: Yes, of course. We visited some museums.

Lucy: What's your favourite museum?

Tim: 4.

Lucy: What did you see there?

Tim: 5. A robot could talk with you. It was interesting.

Lucy: Did you have fun?

Tim: 6.

五、根据内容，选择合适的单词填空。(每小题1分，共6分)

angry kill magic gave ran happily

Once upon a time, there was a queen. She had a 1. mirror. It could talk. The mirror told her Snow White was the fairest of all. She was very 2. and wanted to 3. Snow White. Snow White 4. away into the forest and met seven little friends. She stayed with them 5. . The queen came to the forest and 6. Snow White an apple. Snow White tasted the apple and fall asleep.

六、阅读理解题。

A

John is a farmer. He looks after the animals. Every morning, he gets up at six o'clock. He has a busy morning. At seven, he milks the cows. At nine, he feeds the hens. Then he collects the eggs. John has lunch at twelve o'clock. After lunch, he visits the sheep, sheep give us wool. The sheepdog helps him find all the sheep. John's favourite animal is the horse. He rides the horse every day at five o'clock. Sometimes, the animals are sick. Then a vet comes to the farm. He gives the animal medicine and makes them better. At the end of the day, John is tired. He goes to bed at ten o'clock.

根据短文内容，进行排序。(每小题1分，共6分)

- () 1. John rides the horse.
- () 2. John feeds the hens and then collects the eggs.
- () 3. John milks the cow.
- () 4. John gets up.

() 5. John has lunch.

() 6. John visits the sheep.

B

Simon is an English junior high school student. He's 12 years old, with short black hair and brown eyes. He lives in London. He finds May's name and address in "E-friends" magazines. May is also 12 years old. She studies in Beijing. Simon writes emails to her. In his email, he tells May about him and his family. His parents are both Chinese. They have a Chinese restaurant. His father works in a bank. Playing chess is Simon's favourite hobby. He enjoys playing badminton in winter and tennis in summer. His best subject at school is science. He wants to be an engineer when he grows up.

选词填空。(每小题1分，共3分)

different same e-friends

1. Simon and May are .

2. They are of the age.

3. They live in countries.

根据短文选择正确答案。(每小题1分，共6分)

() 1. Simon has .

A . short black hair B. blue eyes C. big eyes

() 2. Simon is a school student.

A. junior high B. primary C. Chinese

() 3. Simon's father works in a .

A. factory B. restaurant C. bank

() 4. There are people in Simon's family.

A. four B. five C. three

() 5. Simon likes playing .

A. football B. chess C. basketball

() 6. What does Simon want to be in the future?

A. a football player B. an engineer C. an assistant

C

Hong Kong is one of the biggest cities in the world. It's in the south of China. There's not enough land in Hong Kong. There are more than six million people in center. You can buy all kinds of things at good prices there. Hong Kong is also a beautiful city. It is a good place for travelling. People from all over the world visit Hong Kong every year. You can watch horse-racing and go hiking there. If you enjoy eating out, you can easily find a good place for delicious food. Foods of different flavors are served in Hong Kong. People can eat the food from different countries.

根据短文内容，判断，相符的打“√”，不相符的打“×”。(每小题1分，共4分)

() 1. Hong Kong has lots of land.

() 2. Hong Kong people speak Cantonese only.

() 3. People from all over the world visit Hong Kong every year.

() 4. Hong Kong is a good place for travelling but not for eating.

Read and write. (每小题2分 , 共6分)

1. Where is Hong Kong?

2. How many people are there in Hong Kong?

3. Do you like Hong Kong? Why? (请结合自身情况作答)

七、英语写作。(6分)

同学们,下面有两个题目,请你选其中的一个题目,写几句话。(至少写6句话)

1. My favourite...

2. My last weekend

笔试部份参考答案

一、单选题。

1、 C 第一空考查不定冠词a 的用法，第二空Trumpet喇叭是一种乐器，演奏乐器要用定冠词the，故答案选C。

2、 B 这里表转折关系，but但是，故答案选B。

3、 A 连词and表并列关系，前后两个分句是对等关系，句中是过去时态，故答案选A。

4、 B speak作及物动词时表示讲话、发言，后面接语言，故答案选B。

5、 B 主语为第三人称单数形式，时间发生在过去，Be动词用was，故答案选B。

6、 A 考查it is +形容词+ 动词不定式的用法，这里选to，故答案选A。

7、 C 原句指在美国买的书，选用介词in，故答案选C。

8、 C 在英语中“发生什么问题？”What's the matter?故答案选C。

二、选词填空题。

1. plant should后跟动词原形

2. did 由yesterday可知时间发生在过去，用助动词did。

3. were 由时间状语ten years ago可知时间发生在过去，主语one hundred people是可数名词复数，用be动词were构成there be句型。

4. catches 由第一句及频率副词often可知时间发生在现在，用一般现在时态，主语he是第三人称单数，动词要用catches。

5. to pick 考查would like to do sth.的用法，表示想要做某事。

三、连词成句。

1. It keeps them high in the sky. 释义：这让它们高高地保持在天上。

2. We get a lot of things from trees. 释义：我们从树身上得到很多东西。

3. We should stop cutting down trees. 释义：我们应该停止砍伐树木。

4. Did you play with Sam last weekend? 释义：上周末你和山姆一起玩了吗？

四、句子排序题。

DBACEF

解析：

(1) 根据回答：非常棒！应该用How was your holiday?（你的假期怎么样？）故答案为D。

(2) 根据下文：Oh, that's far away.（噢，那太远了。）可知路程非常远，耗时长。应该用It took three hours to get there.（去那里花了三个小时。）故答案选B。

(3) 根据回答：当然，我们参观了一些博物馆。可知问题应该是Did you visit any museums in Beijing?（在北京，你们有去参观博物馆吗？）故答案选A。

(4) 根据问题：你最喜欢的博物馆是？可知回答应该是I like the science museum.（我喜欢科学博物馆。）故答案选C。

(5) 根据下文：机器人可以和你说话。可知这部分的话题是围绕机器人开展的，所以上文应该用I saw many kinds of robots. (我见到了很多不同类型的机器人。) 故答案选E。

(6) 根据问题：你们玩得开心吗？可知应该用Yes, we had lots of fun. (对，我们玩得很开心。) 故答案选F。

五、根据内容，选择合适的单词填空。

解析：短文大意：从前，有一个皇后。她有一个魔镜。它可以说话。这个镜子告诉她，白雪公主是所有人中最美丽的人。(皇后)她非常生气，想杀死白雪公主。白雪公主逃跑到很远的森林里面，遇到了七个小矮人朋友。她和他们愉快地生活在一起。皇后来到森林并给了白雪公主一个苹果。白雪公主吃了那个苹果，然后陷入了沉睡。

1. magic (从下文镜子可以说话，可知这是一个魔镜。故选magic有魔力的，魔术的。)

2. angry (从下文皇后到森林给白雪公主毒苹果的行为，可知，她知道白雪公主是最美丽的人之后，很生气并想杀死白雪公主。故选angry生气的。)

3. kill (分析同上。kill 杀死)

4. ran (由上文皇后要杀白雪公主可推测，白雪公主后来逃跑了。run away 逃跑)

5. happily (根据句意，这里应该用副词，他们开心地生活在一起。happily 开心地)

6. gave (根据下文，此处皇后给了白雪公主一个苹果。give sb sth.给某人某物。gave 给。)

六、阅读理解题。

阅读理解A

解析：

考察学生检索信息的能力。

根据文章信息，可知：

Every morning, he gets up at six o'clock. (他每天早上6点钟起床。)

At seven, he milks the cows. (7点钟，他挤牛奶。)

At nine, he feeds the hens. Then he collects the eggs. (9点钟，他喂鸡，然后收鸡蛋。)

John has lunch at twelve o'clock. (12点钟，约翰吃午餐。)

After lunch, he visits the sheep. (午餐之后，他去看羊。)

He rides the horse every day at five o'clock. (他每天(下午)五点钟去骑马)

故答案为：

632145

阅读理解B

选词填空： 1. e-friends; 2. same; 3. different

解析： 1、从He finds May's name and address in "E-friends" magazines. (他在网友杂志找到May的名字和网址)可知他们是网友，故答案选e-friends 网友。

2、从"He's 12 years old"和"May is also 12 years old."可知他们同岁，故答案选same 相同的。

3、从"He lives in London."和"She studies in Beijing."可知他们生活在不同的地方，故答案选different 不同的。

根据短文选择正确答案： 1. A; 2. A; 3. C; 4. C; 5. B; 6. B

解析：

1、根据文章第二句话“He’s 12 years old, with short black hair and brown eyes.”可知Simon有着黑色的短发，故选A项。

2、根据文章第一句话“Simon is an English junior high school student.”可知Simon是个初中生，故选A项。

3、根据文章倒数第五句“His father works in a bank.”可知Simon的爸爸在银行工作，故选A项。

4、关于Simon的家庭，文章中只提及了Simon和他的父母，所以是三个人，故选C项。

5、根据文章倒数第四句“Playing chess is Simon’s favourite hobby.”可知Simon喜欢下国际象棋，故选B项。

6、根据文章最后一句“He wants to be an engineer when he grows up.

”可知Simon长大后想当工程师，故选B项。

阅读理解C

判断对错： 1. O ; 2. O ; 3. P ; 4. O

解析：

1、根据文章第三句话“ There’s not enough land in Hong Kong.”可知香港没有很多的土地，故答案为 O。

2、 Cantonese: 广东话。 文章并没有体现香港人只讲广东话，故答案为 O。

3、根据文章第八句话“ People from all over the world visit Hong Kong every year. ”可知每年都有来自世界各地的人到香港玩，故答案为 P 。

4、根据文章倒数第二、第三句“ If you enjoy eating out, you can easily find a good place for delicious food. Foods of different flavors are served in Hong Kong. ”可知香港是一个有很多美食的地方，是一个吃东西的好去处，故答案为 O 。

回答问题： 1. It's in the south of China.

2. There are more than six million people in Hong Kong.

3. Yes, I like Hong Kong. Because I can eat the food from different countries in Hong Kong

解析：

1、问题为： Where is Hong Kong?香港在哪里？

故答案为： It's in the south of China. 它在中国的南方。（文章第二句）

2、问题为： How many people are there in Hong Kong?香港有多少人口？

故答案为： There are more than six millions people . （香港）有超过600万的人。（文章第三句）

3、 Do you like Hong Kong? Why?你喜欢香港吗？为什么？（请结合自身情况作答）

回答要表明态度并给出原因，例如 “Yes, I like Hong Kong. Because I can eat the food from different countries in Hong Kong”

七、英语写作。（分）

略